

**No. 3,329—Mr. Cossitt—November 26**

1. What is the name and position of the person in Air Canada who advised the government of the information contained in the answer to Question No. 2,595 that stocks of Canadian champagne are being depleted with the airline on the grounds that a court decision in 1972 forbids Canadian Wine Producers from using the term champagne?

2. Is the government now aware that such judgment applied only in the Province of Quebec and that the judgment has been stayed pending appeal to the Supreme Court of Canada?

3. Is the government aware that the word champagne has been subsequently struck from the Trade Mark Register by a decision of the Exchequer Court of Canada?

4. Is the government aware that no Canadian wineries have been forbidden to use the word champagne by any authority whatsoever?

5. Will the government take steps to order Air Canada to make use of Canadian brands of champagne on all flights where alcoholic beverages are available to the travelling public?

**No. 3,330—Mr. Cossitt—November 26**

1. On what exact date did the government and the Public Service Commission become aware that Mr. Andre Roy was facing charges of FLQ terrorist activities at the time he was hired by the Department of the Secretary of State?

2. What person or persons in the government or the Public Service Commission became aware of such information, what did they do with this information and specifically did they take any action whatsoever on receipt of this information?

3. What is the exact amount of money in dollars and cents paid to Mr. Roy since he was hired on April 4, 1972 by the Department of the Secretary of State and what will be the exact amount of money in dollars and cents paid to Mr. Roy during the calendar year 1973 if he continues in the employ of the government during this time?

4. What are the names and addresses of all persons who recommended employment for Mr. Roy either verbally or in writing and to whom were such recommendations made?

5. Was the government or the Public Service Commission aware of the charges against Mr. Roy of FLQ activities at the time that Mrs. Andre Roy was hired by the government on November 20, 1972?

6. What is the complete job description of Mrs. Andre Roy, what is the name and position of the person to whom she is directly responsible and what is the summary of her specific daily duties?

**No. 3,334—Mr. Godin—November 27—**

1. How many Indians are there in the Province of Quebec?

2. How many are members of the Indian Association of Quebec?

3. Was the payment of \$250,000 by the government to the Indian Association of Quebec for the purposes of under-

**N° 3329—M. Cossitt—26 novembre**

1. Comment s'appelle et quel est le poste de la personne qui, à Air Canada, a fait part au gouvernement du texte de la réponse n° 2595 à l'effet que les stocks de champagne canadien de la société de transport aérien sont en voie d'épuisement du fait qu'un jugement rendu en 1972 défend aux producteurs de vins canadiens d'utiliser le mot «champagne»?

2. Le gouvernement sait-il que ce jugement ne valait que pour la Province de Québec et qu'il a d'ailleurs été suspendu à cause de l'appel interjeté auprès de la Cour suprême du Canada?

3. Le gouvernement sait-il que le mot «champagne» a ensuite été rayé du registre des marques déposées par suite d'une décision de la Cour de l'Échiquier?

4. Le gouvernement sait-il qu'aucune société de vin canadienne ne s'est vu défendre, par quelque autorité que ce soit, l'utilisation du mot champagne?

5. Le gouvernement va-t-il demander à Air Canada de servir du champagne de marques canadiennes sur tous les vols où l'on offre aux passagers des boissons alcoolisées?

**N° 3330—M. Cossitt—26 novembre**

1. Quand le gouvernement et la Commission de la Fonction publique se sont-ils rendus compte que M. André Roy était sous le coup d'une accusation de participation aux activités terroristes du FLQ au moment où il a été embauché par le Secrétariat d'État?

2. Quel(s) employé(s) du gouvernement ou de la Commission de la Fonction publique a (ont) découvert ces renseignements, qu'en a-t-il (ont-ils) fait et a-t-il (ont-ils) pris sur-le-champ des mesures concrètes?

3. Quelle somme exacte, en dollars et en cents, M. Roy a-t-il reçu depuis le 4 avril 1972, date de son embauchage au Secrétariat d'État et, quelle somme exacte recevra-t-il au cours de l'année civile 1973, s'il demeure l'employé du gouvernement?

4. Quels sont le nom et l'adresse de toutes les personnes qui ont recommandé d'employer M. Roy, soit par oral, soit par écrit et à qui ces recommandations ont-elles été faites?

5. Le gouvernement ou la Commission de la Fonction publique étaient-ils au courant des accusations portées contre M. Roy de participation aux activités du FLQ au moment où M<sup>me</sup> André Roy a été embauchée par le gouvernement le 20 novembre 1972?

6. Quelles sont la description de fonctions de M<sup>me</sup> André Roy, le nom et le poste de la personne de qui elle relève directement et, en résumé, ses fonctions quotidiennes précises?

**N° 3334—M. Godin—27 novembre—**

1. Combien y a-t-il d'Indiens dans la province de Québec?

2. Combien sont présentement membres de l'Association des Indiens du Québec?

3. Les \$250,000 versés par le gouvernement à l'Association des Indiens du Québec pour effectuer une étude éco-